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Protokół  Nr  9/XVII/16 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mieścisko w dniu 11 maja 2016 r. o godz.12.00, 

a następnie o godz.15.00 z XVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Mieścisko w sali sesyjnej 

Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

 Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – 

P.Elżbieta Kapczyńska. W  dniu dzisiejszym na godz.15.00 została zwołana XVII nadzwyczajna 

sesja Rady Gminy, której tematem będzie przyjęcie „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Mieścisko”. 

Przewodnicząca Rady powitała biorących udział w posiedzeniu: Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego, Skarbnik Gminy – P.Terese Samarzewską, inspektor ds. obsługi organów 

gminy – P.Wiesławę  Kujawa oraz wszystkich radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi Załącznik do protokołu). 

Z kolei Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek dzisiejszego posiedzenia, którego 

głównym tematem jest zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2015 

celem udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, jak również zaopiniowanie projektów uchwał 

na najbliższą sesję Rady Gminy. W sprawach bieżących przewiduje się rozpatrzenie pisma 

P.Barbary Szczurek  zam.Zbietka  (data wpł.16 marca 2016 r.) skierowanego do Rady Gminy. 

(Zaproszenie na posiedzeniu Komisji wraz z porządkiem stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu). 

Jednocześnie Przewodnicząca Rady poinformowała o zmianach w porządku dzisiejszego 

posiedzenia tj; o wycofaniu projektów uchwał: 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Piła. Z uwagi na brak przesłanek nie ma 

potrzeby podjęcia w roku bieżącym takiej uchwały; 

- w sprawie  zatwierdzenia Programu Opieki nad zabytkami gminy Mieścisko na lata 2016-

2019. Program zostanie przedłożony Radzie po naniesieniu przez  autora Programu  poprawek. 

W miejsce wycofanych projektów uchwał będą wprowadzone dodatkowe związane z 

przejęciem działek od Agencji Nieruchomości Rolnych oraz projektu regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy oraz regulaminów placów zabaw i stadionu; 

Komisje Rady do przedstawionych zmian w porządku posiedzenia nie wnieśli uwag. 

Realizując porządek posiedzenia Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnik Gminy, która z 

wykorzystaniem prezentacji multimedialnej przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu 

gminy za rok 2015 oraz sprawozdanie finansowe (bilans) jednostki za rok 2015. 

Skarbnik Gminy dodatkowo przedstawiła rozliczenie dochodów i wydatków jednostek 

oświatowych na terenie gminy Mieścisko za rok 2015, które stanowi Załącznik Nr 3 do 

protokołu. 
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W roku 2015 na oświatę w gminie Mieścisko (nie licząc finansowania przedszkoli oraz 

dowożenia uczniów do szkół) wydatkowano kwotę  6.024.741,25 zł, podczas gdy dochody z 

tytułu otrzymanej subwencji oświatowej i dotacji na zadania bieżące wyniosły:  5.924.705,38 

zł. Gmina z własnych środków dołożyła kwotę  100.035,87 zł. 

Będąc przy głosie Skarbnik Gminy zapoznała radnych z podziękowaniem od Proboszcza Parafii 

pw. Sw.Michała Archanioła w Mieścisku za przyznaną w 2015 roku  przez Radę Gminy dotację 

w kwocie 20.000 zł na częściową renowację sufitu w kościele z informacją o zrealizowaniu 

zadania. 

Ponadto Skarbnik Gminy w nawiązaniu do wydanej przez Regionalną Izbę Obrachunkową 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za rok 2015 udzieliła wyjaśnień  na 

wskazane przez RIO uwagi dotyczące niewłaściwego zaklasyfikowania niektórych wydatków 

jak również braku „mostów” w wykazie mienia komunalnego. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych czy mają pytania wymagające wyjaśnienia do 

przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy. Jeśli takich nie ma, to samą 

ocenę wykonania budżetu przez radnych pozostawi się na  sesję absolutoryjną w dniu 25 maja 

br. 

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu budżetu Gminy jak również o 

wniosku Komisji Rewizyjnej nastąpi radni zdecydowali, że nastąpi na sesji absolutoryjnej. 

Z wykonaniem budżetu Gminy wiąże się podjęcie 2 uchwał” 

- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy za 2015 rok, 

- w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium; 

Kolejnym punktem posiedzenia była informacja pn. „Ocena zasobów pomocy społecznej za 

2015 rok”, którą przedstawiła Zastępca Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku 

– P.Anna Jerzatek. 

„Ocena zasobów pomocy społecznej” jest to zbiór kilku sprawozdań obrazujących całą 

działalność  Ośrodka Pomocy Społecznej. W swoim wystąpieniu  P.Anna Jerzatek zwróciła 

uwagę na wzrost takich zjawisk jak: planuje się wzrost miejsc w Przedszkolu w Popowie 

Kościelnym, wzrost liczby pracy socjalnej gdyż znacząco wzrasta liczba osób posiadających 

grupę o niepełnosprawności, wzrost zjawiska alkoholizmu. Na rynku pracy zmniejsza się 

bezrobocie bo dużo osób wyjeżdża do pracy za granicę. Odnotowuje się też wzrost zjawiska 

bezradności życiowej stąd istnieje potrzeba zatrudnienia asystenta rodziny. Wzrasta liczba 

osób do umieszczenia w domach pomocy społecznej. Spadek natomiast nastąpił w liczbie 

dzieci korzystających z dożywiania w szkołach, które opłaca OPS. Pani Z-ca Kierownika  na 

podstawie przedstawionych w niniejszym opracowaniu danych oceniających zasoby pomocy 

społecznej przedstawiła  zadania do realizacji i wdrożenia   na lata 2016-2017. 

Z kolei Z-ca Kierownika OPS złożyła krótką informację  z wdrożenia na terenie gminy Mieścisko 

programu „Rodzina – 500 plus” według stanu na dzień 11 maja 2016 r. 
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W okresie od wdrożenia Programu t.j 1 kwietnia br. zostały złożone 464 wnioski, z czego 38  

w formie elektronicznej. Wydano 71 decyzji  na  97 dzieci wydatkowując kwotę 49.000 zł. 

Przewodnicząca Komisji podziękowała Pa.Annie Jerzatek – za przedstawioną informację. 

W przerwie przed realizacją kolejnego punktu posiedzenia Przewodnicząca Rady złożyła 

gratulacje na ręce P.Mariana Wituckiego w związku ze zdobyciem II miejsca w klasyfikacji 

końcowej przez drużynę OSP Sarbia w IX Krajeńsko-Pałuckich Zawodach Sikawek Strażackich 

w Minikowie. Ponadto drużyna OSP Sarbia otrzymała puchar za najszybciej wykonane 

ćwiczenie bojowe jak również puchar za hołdowanie tradycji. 

Następnym punktem porządku posiedzenia było „Sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy gminy Mieścisko z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w roku 2015”, które przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja 

Kędracka. 

Kolejnym punktem posiedzenia było opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Gminy w 

dniu 25 maja br. 

- projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2016 r. 

Uzasadnienie wprowadzenia zmian przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska 

jednocześnie przedstawiając wszystkie zwiększenia i zmniejszenia dochodów i wydatków w 

poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach. 

Skarbnik Gminy dłużej skupiła się na głównej zmianie wynikającej z przyznania ostatecznej 

kwoty części oświatowej subwencji ogólnej która jest niższa od planowanej o  126.562,88 zł. 

- planowana kwota subwencji oświatowej wynosiła  5.943.460 zł 

- kwota ostatecznej subwencji oświatowej wg metryczki wynosi 5.816.897,12 zł 

Skarbnik Gminy podała planowane kwoty subwencji oraz kwoty przyznane wg metryczki dla 

poszczególnych jednostek oświatowych: 

- Szkoła Podstawowa w Mieścisku – będzie miała zmniejszony plan o kwotę  49.879,00 zł 

- Gimnazjum w Mieścisku – będzie zmniejszony plan o  85.100 zł 

- Szkoła Podstawowa „Milenium” im. Jana Pawła II będzie miała zwiększony budżet o kwotę 

13.316,00 zł; 

W związku z powyższym dyrektorzy poszczególnych jednostek oświatowych musieli 

dostosować swoje wydatki w planach finansowych do przedstawionej metryczki. 

Przedstawione przez Skarbnik Gminy zmiany w budżecie dotyczyły min: 

- w dziale Rolnictwo – wprowadza się kwotę 14.800 zł jako dotację celową planowaną do 

otrzymania z Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie projektu „Pięknieje wielkopolska 

wieś” w ramach Wielkopolskiej Odnowy Wsi na lata 2013-2020; 
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- w dziale Rolnictwo – zwiększa się wydatki o kwotę 100.000 zł na realizację inwestycji 

„Budowa awaryjnego ujęcia wody dla stacji uzdatniania wody w Miłosławicach”; Po zmianach 

na to zadanie będzie planowana kwota 270.000 zł; 

W wyniku wszystkich zmian zwiększa się dochody budżetu jak i wydatki o kwotę  72.691,25 zł. 

Jednocześnie Skarbnik Gminy poinformowała, że oprócz w/w zmian Wójt przedstawi na sesji 

jeszcze 2 autopoprawki: 

1) 10.000 zł – na wystawę  koni hodowlanych, która będzie 19 czerwca br. 

2) 20.000 zł – na organizację jubileuszu 800-lecia wsi Żabiczyn; 

Komisje projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie zaopiniowały pozytywnie. 

- projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że do WPF zostały wprowadzone zwiększone o kwotę  

525.564 zł wydatki na usługę oświetleniową w związku z wnioskami mieszkańców o 

dodatkowe punkty świetlne. W związku z powyższym zwiększeniu uległo planowane 

zadłużenie Gminy. 

Do kwestii dodatkowego oświetlenia odniósł się Wójt Gminy informując, że pierwotna kwota 

związana z dodatkowymi lampami została wyceniona na 926.000 zł netto. Zdecydowano aby 

oświetlenie wymagające dużych nakładów inwestycyjnych odłożyć na rok przyszły, 

jednocześnie w roku bieżącym ograniczyć liczbę dodatkowych lamp do minimum. Wójt 

przedstawił planowane do wykonania w roku bieżącym dodatkowe punkty świetlne. 

Będąc przy głosie Wójt odniósł się do pozostałych projektów uchwał, w pierwszej kolejności 

mówiąc o przyjęciu Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Mieścisko i konieczności 

zwołania na dzisiaj nadzwyczajnej sesji. Potrzeba uchwalenia planu wynika z faktu złożenia 31 

marca 2016 r. wniosku do Urzędu Marszałkowskiego – Departament Wdrażania Programu 

Regionalnego na zadanie: pn.”Głęboka termomodernizacja budynku gminnego pod siedzibę 

Ośrodka Pomocy Społecznej i pomieszczeń dyżurnych Policji w Mieścisku przy ul.Janowieckiej 

2”  i konieczności przedłożenia do w/w  wniosku tego Planu. 

Wójt również wspomniał o innych wnioskach składanych przez gminę na dofinansowanie 

zadań, w tym na rewitalizację. 

Wracając do kolejnych projektów uchwał uzasadnił konieczność ich podjęcia: 

- projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji 

Nieruchomości Rolnych nieruchomości w Zakrzewie (dz.4/11); 

- projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od ANR nieruchomości 

zabudowanej w Zakrzewie (dz.4/12); 

W/w nieruchomości obejmują park i pałac w Zakrzewie. 

Komisje projekty uchwał zaopiniowały pozytywnie. 
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- projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych nr 2 i 3 w budynku 

mieszkalnym nr 28 w Kłodzinie, obręb geodezyjny Kłodzin II; 

Uzasadniając projekt uchwały Wójt wyjaśnił,  że przedmiotowe lokale znajdują się w budynku 

byłej Szkoły Podstawowej w Kłodzinie z których jeden jest aktualnie remontowany. 

Komisje projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie. 

- projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów korzystania z placów zabaw, stadionu i 

boisk sportowych oraz siłowni na świeżym powietrzu, będących własnością Gminy Mieścisko 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka, 

informując że gmina posiadała dotychczas regulamin dotyczący tylko kompleksu sportowego 

„ORLIK”. Obecna uchwała rozszerza  zakres  regulaminów dla obiektów wymienionych w tytule 

uchwały. 

W regulaminach położono nacisk na zakaz spożywania alkoholu na obiektach sportowych. 

Regulamin wprowadzający zakazy ma według policji być podstawą do nakładania przez nią 

mandatów na łamiących prawo. 

- radny Witucki – zapytał co ze spożywaniem alkoholu podczas imprezy Targi Michałowskie ? 

- Wójt w odpowiedzi wyjaśnił, że organizator może otrzymać zgodę. 

Komisje projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie. 

Następnie Sekretarz Gminy poinformowała o konieczności podjęcia na najbliższej sesji jeszcze 

jednego projektu uchwały tj. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy. Jest to konieczność dostosowania obecnego regulaminu do zmienionej ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach, aktualnego orzecznictwa jak również nowych 

obowiązków gminy np. prowadzenie PSZOK-u, zmian częstotliwości odbioru odpadów 

zielonych itd. Ustawa nakłada obowiązek dostosowania obecnego regulaminu do końca lipca 

br. Z uwagi na fakt, że miesiącach: czerwiec, lipiec nie planuje się sesji stąd konieczność 

wprowadzenia takiej uchwały na najbliższej sesji. Ponieważ trwają aktualnie prace nad 

dostosowaniem regulaminu do obowiązującego prawa stąd radni nie otrzymają dzisiaj 

projektu regulaminu. 

W sprawach bieżących Przewodnicząca Rady przedstawiła  radnym pismo P.Barbary Szczurek 

zam./Zbietka skierowane do Przewodniczącej Rady Gminy, które wpłynęło do Rady 16 marca 

2016 r. jak również pismo skierowane do Rady Gminy i Wójta z dnia 1 kwietnia 2016 r. 

Pismo P.Barbary Szczurek odnosi się do udzielonej na wcześniejsze jej pismo odpowiedzi Rady 

Gminy, w którym zwraca się o skonkretyzowanie czy jej wniosek dot. zmiany studium, który 

Rada przekazała do załatwienia Wójtowi będzie przekazany urbaniście w celu 

przeprowadzenia wnioskowanej zmiany. 

Radni wysłuchali również wyjaśnień Wójta w związku z prowadzoną przez P.Barbarę Szczurek 

korespondencją z Urzędem Gminy. P.Szczurek odwołała się od zmienionej decyzji 

środowiskowej Wójta do Naczelnego Sądu Administracyjnego, podczas gdy  Kolegium 

Odwoławcze utrzymało w mocy decyzję Wójta. 
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Na wspólnym posiedzeniu Komisji żaden z radnych nie zgłosił wniosku o zmianę studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Radni również w dyskusji 

stwierdzili, że należy poczekać  z decyzją co czasu rozstrzygnięcia NSA. Wiadomo też, że w 

Sejmie jest projekt ustawy, który przewiduje rozszerzenie zakazu stawiania wiatraków w 

okolicach zabudowań. Należy przypomnieć, że Wójt wydał decyzję o warunki zabudowy na 

postawienie wiatraka we wsi Zbietka o które zwrócił się inwestor zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa. 

 Po zaopiniowaniu projektów uchwał na sesję w dniu 25 maja br. Przewodnicząca Rady 

zarządziła 10-minutową przerwę po której rozpoczęła się zwołana na dzisiaj nadzwyczajna XVII 

sesja Rady Gminy. 

Adn. 1 

O godz.15.00 rozpoczęła się XVII (nadzwyczajna) sesja Rady Gminy Mieścisko. 

XVII nadzwyczajną sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 

Kapczyńska. 

Na wstępie powitała wszystkich radnych, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, 

Skarbnika Gminy – P.Teresę Samarzewską, Sekretarz Gminy – P.Alicję Kędracką, inspektor ds. 

obsługi organów gminy – P.Wiesławę Kujawa oraz nieliczną grupę sołtysów. 

Szczególnie powitała przybyłego na dzisiejszą sesję przedstawiciela firmy NUVARRO sp. z o.o 

–Centrum Innowacji Prezesa firmy P.Dariusza Kałużnego. Firma ta opracowała Plan 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Mieścisko będący przedmiotem uchwalania na 

dzisiejszej nadzwyczajnej sesji. 

Adn. 2 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, na 

dzisiejszej XVII (nadzwyczajnej) sesji Rady Gminy obecnych jest 14, co stanowi quorum wobec 

czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 

Radnym nieobecny to P.Andrzej Serwatka. 

(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi  Załącznik Nr 1 do protokołu). 

Adn. 3 

Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy, który 

stanowi  Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Adn. 4 – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 

Mieścisko. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezesowi firmy NUVARRO – P.Dariuszowi Kałużnemu, 

firmy, która jest autorem Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Mieścisko. 
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Plan Gospodarki Niskoemisyjnej (PGN) – to dokument strategiczny, którego celem jest 

określenie wizji rozwoju gminy w kierunku gospodarki niskoemisyjnej, pozwalającej osiągnąć 

redukcję emisji CO2, a także długofalowe korzyści środowiskowe, społeczne i ekonomiczne. 

Niniejszy dokument jest narzędziem mającym przyczynić się do osiągniecia celów 

określonych w pakiecie klimatyczno-energetycznym do roku 2020, który obejmuje: 

- Redukcję gazów cieplarnianych, 

- Zwiększenie udziału energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych, 

- Redukcję zużycia energii finalnej poprzez podniesienie poziomu efektywności energetycznej. 

Kluczowe zadania do realizacji w ramach PGN: 

- Planowany proces termomodernizacji budynków publicznych i prywatnych, 

- Wymiana kotłów węglowych na bardziej sprawne, 

- Budowa ścieżek rowerowych wzdłuż dróg publicznych, 

- Planowany rozwój i wspieranie instalacji OZE, 

- Program edukacyjny z udziałem gminy – interesariusze Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

Radnym i wszystkim uczestnikom sesji została rozdana informacja stanowiąca podsumowanie 

realizacji zadania pn. „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Mieścisko”, która stanowi 

Załącznik Nr  3 do protokołu. 

Po udzielonych wyjaśnieniach Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia „ Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Mieścisko” pod głosowanie. 

Na 14 radnych uchwała w glosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi Załącznik Nr 4 

do protokołu. 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady podziękowała 

Prezesowi firmy NUVARRO za przedstawienie ogólnych założeń Planu  Gospodarki 

Niskoemisyjnej oraz wszystkim uczestnikom a udział i zamknęła XVII (nadzwyczajną) sesję 

Rady Gminy Mieścisko. 

 

 

 Protokółowała:             Przewodniczyła posiedzeniu: 

 

 

 


